
Sihtasutus Läänemaa turisminõukoja koosolek 

8. oktoobril 2024 SA Läänemaa nõupidamiste ruumis, Karja 27 

Kell: 13:00 – 15:00 

 

Osalesid: Irene Väli, Ivika Uusmaa, Riina Simmer, Anton Pärn, Tõnu Parbus, Aivo Hirmo, Merike 
Villakov, Enna Kallasvee. Läbi online Triin Lepp.  

 
Puudusid: Daire Kaup, Meeli Lokk, Maret Sukles. 

 

Koosolekut juhtis Ivika Uusmaa ja protokollis Riina Simmer 

 

 

Päevakord: 

• Külastusinfo jagamine, tulev koolitus info jagajatele 

• MATA turismi tegevused 2024-2025, mis tehtud ja mida on plaanis 

• Haapsalu & Läänemaa uus trükis, messid, workshopid 

• Turismiasjaliste 29.10.2024 infoseminari päevakorra arutelu 

• DMO ülesed tegevused, mis olnud, mis teoksil ja mis tulemas 

• Valminud piirkonna esindustoote "Rannarootsi radadel" tutvustus 

• Kokkuvõtted: 

- turismiasjaliste kevadisest tagasiside küsitlusest 

- suvistest tasuta linnaekskursioonidest 

• Muud jooksvad küsimused 

 

 

• Külastusinfo jagamine, tulev koolitus info jagajatele 

Kuna 2024 aasta infojagamine Pitsikeskuses hästi ei toiminud (P ja E oli Pitsikeskus suletud) 
ja uus suund turismis on, et kogu sihtkoht annaks infot, oleme otsustanud liikuda uues 
suunas. Selleks, et kogu Läänemaa oleks kaetud turismialast valdava info inimestega, on 
plaan koolitada HKHK abiga kohalikke turismisektoris töötajaid. Koolituskava on juba paigas.  



Anton Pärnal tekkis küsimus, kas I tähe ja turismiinfo kadumine võib kuidagi rikkuda 
Pitsikeskuse uue projekti plaane? Irene selgitas, et uus Pitsikeskuse projekt on teisest 
meetmest ja teise suunaga ning infopunkti kadumine seda projekti ei ohusta.  
Aivo Hirmo palus koolitusprogrammi kaasata ka Noarootsi osavalla Pastoraat, kes jagab ka 
suvel turismiinfot. 
 

• MATA turismi tegevused 2024-2025, mis tehtud ja mida on plaanis, Haapsalu & Läänemaa 
uus trükis, messid, workshopid. Turismiasjaliste 29.10.2024 infoseminari päevakorra 
arutelu, DMO ülesed tegevused, mis olnud, mis teoksil ja mis tulemas, valminud piirkonna 
esindustoote "Rannarootsi radadel" tutvustus 
Rootsis toimuva Workshopile soovib Anton Pärn anda nende muuseumi poolt lisainfot 2025 
aastal toimuva Ilon Wiklandi näituste kohta. Kõik kohalolijad nõustusid, et Rootsi on sihtturg, 
millega tuleb tegeleda, sest huvi Haapsalut külastada on suur ja suuresti tänu Ilon Wiklandi  
illustratsioonidele ja tegevusele. 
 
Riina Simmer tutvustas praegu käimasolevat kampaaniat, mis kutsub Läänemaa loodust 
külastama ja maandumiseleheks on Linnuriik.ee. Sellega seoses teavitas Enna Kallasvee, et 
hetkel on HKHK väikese probleemi ees, kuna eelarvete kokkuhoiu tõttu, võib kaduda ära 
Loodusturismi suund, või minna tasuliseks. Enna soov oli, et suudaksime koos näidata ja 
veenda Haridusministeeriumit, kui oluline on Läänemaale loodusturism ja kui suurt rolli 
mängib see meie majandusele. Sellega seoses esitas A.Pärna Tuulingu talu omaniku soovi 
korjata rohkem statistikat linnutornide ja looduse pärast tulevate turistide kohta. Ühises 
arutelus jõuti järeldusele, et vaid Läänemaa soovist muuta statistika kogumise vorme, seda 
ilmselt ei tehta ja vaja oleks kaasata meie HRL DMO ja kõik Eestis olevad DMO-d. Anname 
selle info edasi HRL DMO juhile Karmen Pajule, et uurida, kas ka teised vajaksid 
spetsiifilisemat statistikat. 
 

• Lisaks andis Anton Pärn teada, et Puise-Kiideva matkarada on osaliselt kinni eraomandi 
tõttu. Seega, kui kutsume üles rahvast Läänemaa loodust külastama, peame olema 
teadlikud toimivatest matkaradadest. Jõuti otsusele, et SA Läänemaa suhtleb RMK 
inimestega ja püüab saada infot matkaradade seisukordade, avatuse kohta. 
 

• Rannarootsi tuur. Ivika tutvustas koostatud tuuri ja kõik kohalolijad olid nõus, et rannarootsi  
pärandkultuur on tähtis teema millega edasi minna. Lisaks tuurile on valmimas ka RR 
tutvustav trükis. 
 

• Tasuta linnaekskursioonide arutelus jäi kõlama soov, et oleks ka ENG keelne, mitte FIN. Lisa 
mõttena lähme edasi plaaniga rakendada linnatuuri populaarsuse tõstmisse ka linnapea 
Urmas Sukles näiteks rong Peetrikesega ja teisi tuntud inimesi Haapsalust, näiteks ka Jüri 
Kuuskemaa. 
 

• Riina Simmer jagas infot ka aastalõpuks valmiva Haapsalu ja Läänemaa uue trükise kohta. 
Trükis ilmub 4 keeles, lisaks väike tiraaž lätikeelne, et seda saata Läti turismimessile Balttour.  
 



 
• Ivika Uusmaa tutvustas ka Läänemaa majutusstatistikat. Üldine joon on positiivne aga on 

näha, et külastaja viibib vähem aega kohapeal, ilmselt on see tingitud hinnatõusust. Anton 
Pärn tõstatas teema, et reisibussidel on ebamugav Haapsalus liigelda ning manööverdada, 
lisaks võiksid olla liiklusmärgistused paremad, mis näitavad busside parkimise kohti. Samuti 
pakkus ta võimaluse, et reisibuss võiks tohtida parkida ka lossiplatsil linnuse värava ees. 
Ühise arutelu käigus lahendust ei leitud- Karja tänav on nädalavahetuseti kinni ning 
tagalinnas ongi ruumi puudus suurtele bussidele. Ideaalne bussiparkla on Kultuurimaja taga 
aga see võiks olla rohkem märkidega juhendatav, lisaks liikumisraskusega inimestel jääb Iloni 
Imedemaa kaugele jalutada.  
 

• 29.10 toimub sügisene turismiasjaliste koosolek väga põnevate esinejatega. Kindlasti 
loodame, et Marko Reikop meelitab saali kuulajaid. Registreerimine on avatud ja üleskutse 
ka turisminõukoja liikmed on väga oodatud kuulama.  
 
 

• Jooksvates küsimustes teavitas Tõnu Parbus, et aprillist kuni jaanipäevani on vajadus 
Utilitase vahetada välja soojatrass Wiedemanni ja Suur-Lossi tänaval, seega see tekitab 
kindlasti liikluses ebamugavust ja nii kohalikes kui ka külastajates pahameelt. Kuid see on 
asi, mida edasi lükata ei saa ja alati on lootus, et tööde käigus ei tule ootamatusi ning tööd 
kulgevad kiiremini. 

 


